

# NordArt 2016

[www.nordart.de](http://www.nordart.de)



## Jo Kley

Deutschland/Germany

Geboren 1964 in Ulm. 1981–1984 Ausbildung als Steinmetz und Steinbildhauer in Ulm. 1991–1997 Studium der Bildhauerei bei Prof. Jan Koblasa, Muthesius Hochschule für Kunst und Gestaltung in Kiel. Seit 1995 freischaffender Bildhauer. 2000 Gründung seiner Firma "ars magnifica GmbH – Skulpturen und künstlerische Konzepte". 2012 Promoviert als "Doctor of Liberal Arts" (DLA) von der Fakultät für Musik und Visuelle Kunst der Universität Pécs (Ungarn), unter Prof. Colin Foster. Jo Kleys Arbeiten wurden auf mehr als 30 Einzel- und 80 Gruppenausstellungen gezeigt. Er war als Gastkünstler auf mehr als 55 internationalen Bildhauersymposien in 21 Länder eingeladen. Kley hat zahlreiche Auszeichnungen für seine Arbeiten erhalten, zuletzt den Liu Kaiqu Award 2015 in China (3. Preis). Über 90 mittel- und großformatige Arbeiten befinden sich im öffentlichen Raum, ein großer Teil konnte im Rahmen von "Kunst am Bau"-Aufträgen realisiert werden. Jo Kley lebt und arbeitet in Kiel. [www.jokley.com](http://www.jokley.com)

Born 1964 in Ulm, Germany. 1981–1984 Trained as stone mason and stone sculptor in Ulm. 1991–1997 Studied Sculpture under Prof. Jan Koblasa, Muthesius Academy of Fine Arts and Design in Kiel, Germany. Since 1995, freelance artist. 2000 Foundation of his own company "ars magnifica GmbH – sculptures and artistic concepts". 2012 Graduated as "Doctor of Liberal Arts" (DLA) from the Faculty of Music and Visual Arts of the University of Pécs, Hungary, supervised by Prof. Colin Foster. Jo Kley has participated in over 30 solo and 80 group exhibitions. He was invited to more than 55 international sculpture symposia in 21 countries. He has been awarded numerous prizes for his work, latest the Liu Kaiqu Award 2015 in China (3rd prize). About 90 medium- and large-format sculptures are in public places, many of them have been realised as orders of "Art and Construction Competitions". The artist lives and works in Kiel, Northern Germany.



**Time Tunnel**, 2015, Carrara Marmor, 195 x 160 x 120 cm

**Time Tunnel**, 2015, Carrara marble, 195 x 160 x 120 cm